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Készült: Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 2023. február 15-ei, 

munkaterv szerinti üléséről 

 

Az ülés helye: Oroszlányi Közös Önkormányzati Hivatal, I. emeleti tanácsterem 

 

Jelen vannak: Lazók Zoltán polgármester, Rajnai Gábor alpolgármester/települési képviselő, 

Hermann Istvánné, Kontschán Flórián Jenő, Molnár István, Papp Péter Attila, 

Sólyom Jöran, Szanyi Gábor, Székely Antal és Vargáné Vojnár Katalin települési 

képviselők, Dr. File Beáta jegyző  

 

Távol van: Gyuga Mihály József települési képviselő 

 

Meghívottak: a hivatal munkatársai, további meghívottak és megjelentek a mellékelt jelenléti ív 

szerint 

 

Lazók Zoltán polgármester köszöntötte képviselőtársait, az ülésre meghívottakat, az érdeklődőket, a 

televízió és az internet nézőit. 

 

A képviselő-testület munkaülését 16 óra 1 perckor megnyitotta.  

 

Megállapította, hogy a képviselő-testület határozatképes, mert a 12 fő települési képviselőből 10 fő jelen 

volt (1 települési képviselői mandátum 2023. február 1-je óta betöltetlen.).  
 

Jelezte, a megküldött meghívóban 3 napirendi pont szerepel. 

 

A tárgyalandó napirendi pontokhoz kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, így kérte, 

szavazzanak a napirendi pontok tartalmának, tárgyalási sorrendjének elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület a napirendet nyílt szavazással, 10 fő települési képviselő részvételével, 10 igen 

szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot:  

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

8/2023. (II. 15.) határozata 

a napirendről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testülete 2023. február 15-ei, munkaterv szerinti ülésén az 

alábbi napirendi pontokat tárgyalja: 

1. Az önkormányzat saját bevételének, valamint adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési 

kötelezettségeinek a költségvetési évet követő három évre várható összegének megállapítása 

2. Oroszlány Város Önkormányzata 2023. évi költségvetésének elfogadása 

3. Kérdés, interpelláció 

 

Felelős: Lazók Zoltán polgármester 
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1. NAPIRENDI PONT: Az önkormányzat saját bevételének, valamint adósságot keletkeztető 

ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek a költségvetési évet követő 

három évre várható összegének megállapítása 

 

Előadó: Lazók Zoltán polgármester 

  Előkészítő: Bársony Éva osztályvezető 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, minden évben a költségvetés elfogadását megelőzően be kell 

mutatni és határozatban meg kell állapítani a saját bevételek, valamint az adósságot keletkeztető ügyletből 

eredő fizetési kötelezettségek költségvetési évet követő három évre várható összegét. 

Magyarország gazdasági stabilitásáról szóló törvény meghatározza az adósságot keletkeztető ügylet és 

annak értékébe beszámítandó tételeket, valamint szabályozza ezen ügyletekből származó fizetési 

kötelezettség önkormányzat saját bevételéhez viszonyított mértékét – az adósságot keletkeztető ügylet 

futamidejének végéig egyik évben sem haladhatja meg az önkormányzat adott évi saját bevételeinek 50%-

át. 

Oroszlány Város Önkormányzata esetében az adósságot keletkeztető ügyletekből eredő fizetési 

kötelezettségek a már fennálló hitelállományból származó adósságszolgálati összegeket, valamint a 2023. 

évben, energetikai fejlesztések céljából felvenni tervezett hitel adósságszolgálati összegeit tartalmazza. 

 

Papp Péter Attila települési képviselő felvetette, több bizottsági ülésen elhangzott, hogy a főállású 

alpolgármesteri tisztség nem lesz betöltve. Kérdése az volt, hogy erről polgármester úrnak mi a véleménye? 

Ugyanis polgármester úr jelölhet alpolgármestert. 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, nem tervezi, hogy jelöl alpolgármestert. 

 

További kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, ezért kérte, szavazzanak az előterjesztés 

határozati javaslatának elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 10 fő települési képviselő 

részvételével, 10 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

9/2023. (II. 15.) határozata 

az önkormányzat saját bevételének, valamint adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési 

kötelezettségeinek a költségvetési évet követő három évre várható összegének megállapításáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete az önkormányzat saját bevételének, valamint 

adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek a költségvetési évet követő három évre 

várható összegét az alábbiak szerint állapítja meg: 

Adatok: ezer forintban 

Megnevezés 2023 2024 2025 2026 

Helyi adók 3 117 994 3 117 994 3 117 994 3 117 994 

Tulajdonosi bevételek 22 960 22 960 22 960 22 960 

Díjak, pótlékok, bírságok, települési adók 6 950 6 950 6 950 6 950 

Immateriális javak, ingatlanok és egyéb tárgyi 

eszközök értékesítése 
70 000 0 0 0 

Részesedések értékesítése és részesedések 

megszűnéséhez kapcsolódó bevételek  
0 0 0 0 

Privatizációból származó bevételek  0 0 0 0 

Garancia- és kezességvállalásból származó 

megtérülések  
0 0 0 0 

Saját bevételek összesen: 3 217 904 3 147 904 3 147 904 3 147 904 

Saját bevételek 50%-a 1 608 952 1 573 952 1 573 952 1 573 952 

Önkormányzati tulajdonú bérlakások felújítása, 

rekonstrukciója (160 millió Ft-os hitel) 
45 000 0 0 0 

Önkormányzati tulajdonú bérlakások felújítása, 

rekonstrukciója; Oroszlány Város Óvodái felújítása, 

korszerűsítése; belterületi utak korszerűsítése, 

felújítása (390 millió Ft-os hitel) 

106 937 0 0 0 
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Közutak, hidak, parkolók építése, felújítása; 

KFMKK akadálymentesítése; közvilágítás 

fejlesztése; Oroszlány Város Óvodái felújítása, 

korszerűsítése 

(492,76 millió Ft-os hitel) 

160 190 152 190 150 190 0 

Energetikai hitel (500 millió Ft-os hitel) 45 405 171 111 156 111 141 111 

120 millió forint értékű beruházási hitel 30 000 39 334 38 333 10 976 

Fizetési kötelezettség összesen: 387 532 362 635 344 634 152 087 

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2023. február 17. 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző 

  a határozat végrehajtásáért:  Lazók Zoltán polgármester 

 

 

2. NAPIRENDI PONT:  Oroszlány Város Önkormányzatának 2023. évi költségvetése 

 

Előadó:  Lazók Zoltán polgármester 

   Előkészítő: Dr. File Beáta jegyző 

     Bársony Éva osztályvezető 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, az elmúlt években alapvetően megváltozott, átrendeződött az 

önkormányzat pénzügyi-gazdasági kerete, felülíródtak a felállított prioritások, a világjárvány, az orosz-

ukrán háború okozta energiaválság, valamint a gazdasági válság okozta helyzet folyamatos újratervezést, 

feladatmegoldást igényelt. 2020-2022. években az önkormányzat 1,5 Mrd forinttal kényszerült csökkenteni 

kiadásait forrásainak szűkülése miatt.  

Az önkormányzat saját bevételeinek legjelentősebb része az iparűzési adóból származik. Országos 

viszonylatban is elmondható, hogy Oroszlány rendkívül kitett az iparűzési adóbevételek alakulásának. A 

helyzetet nehezítette az a tény is, hogy a világot érintő autóipari válság az Oroszlányban letelepült cégeket 

jelentős mértékben érintette. 2022. évben az ipari parki cégek befizetései alapján ismét emelkedés 

tapasztalható, azonban a bevétel nem érte a 2017. évi szintet sem. Arról még nem rendelkeznek pontos 

információval, hogy a 2022. utolsó negyedévében bekövetkezett drasztikus energia áremelés milyen 

hatással lesz a bevételekre.   

Az önkormányzat minden közfeladatot ellát, de sajnos már 2022-ben önként vállalt feladataik ellátásának 

nagy részéről le kellett mondaniuk a kötelező feladatellátás racionalizálása, színvonalának csökkenése 

mellett.  

A kiadási előirányzatok szinten tartása sok esetben a feladat színvonalának csökkenését vetíti előre, hiszen 

az árak, bérek, energia, szolgáltatások árainak emelkedését az önkormányzat bevételei nem követik. 

A költségvetésben tervezett beruházási, felhalmozási kiadások szinte teljes mértékben pályázati forráshoz, 

hitelhez, egyéb támogatáshoz kapcsolódnak, az önkormányzatnak saját forrása jelen költségvetésben ilyen 

jogcímen nagyon-nagyon korlátozott. 

A számszaki adatok között szereplő 500 M Ft értékű hitelfelvétel kondíciói még nem ismertek. Reményeik 

szerint az energetikai célú beruházások megvalósításához kamattámogatott hitel igénybevételére lesz 

lehetőség, amit az alábbi célokra kívánnak felhasználni: 

- A 2022. évben végrehajtott közvilágítási hálózati összteljesítmény 50 %-os csökkentés gyakorlati 

megvalósítását minden 2-3 lámpatest üzemeltetésének ideiglenes jellegű szüneteltetésével 

(lekapcsolásával) oldották meg. Az idei évben tervezik a lekapcsolt, elavultnak tekinthető lámpatestek 

korszerű, energiahatékony és lehetőség szerint távvezérelhető, LED technológiájú eszközökre történő 

folyamatos cseréjét, visszatérve ezzel a városi közvilágítási rendszer teljes üzeme melletti, jelentősen 

jobb hatásfokú éjszakai kivilágításra. Tehát azt tervezik, hogy az idei évben az összes lekapcsolt 

lámpatestet felújítva megpróbálják újra üzembe helyezni. 

- A 2022. október végén bekövetkezett rendkívüli energiaválsággal kapcsolatos önkormányzati 

intézkedések keretében felülvizsgálták az önkormányzati intézmények fűtési rendszereinek további 

üzemeltetésének, lekapcsolásának, illetve más fűtési rendszer kialakításának lehetőségeit. Ezen 

tevékenység keretében az Oroszlány Önkormányzati Tűzoltó-Parancsnokság telephelyére 

vonatkozóan azonnal elrendelték az épület fűtéskorszerűsítési munkálatait, melyek során a 
szolgáltatóval leállíttatták a távfűtési szolgáltatást, illetve telepítettek egy új faelgázosító üzemű 

kazánberendezést új kazánhelyiség kialakítása mellett. További feladatként tervezik a tűzoltósági 

épületrész külső nyílászáró cseréjét és hőszigetelési energetikai fejlesztését. 
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- Az egyik legkorszerűtlenebb épület a Közös Önkormányzati Hivatal, amire évtizedek óta nem 

különítettek el forrást, jelentősebb felújítás az 1970-es évek óta nem történt.  Mára az épület jelentős 

mértékben elavult, (fűtés, villamoshálózat, informatikai hálózat fejlesztésére van szükség, ezen felül a 

tető, és az épület teljes szigetelése, nyílászárók cseréje elengedhetetlenné vált) nem méltó helye a 

hivatali, és az önkormányzati feladatellátásnak. A város fő utcájának összképét is rontja. A hitelcélok 

között a fenti indokok alapján szerepel. A 2023. évben megvalósítani tervezett műszaki tartalom:  

• lapostető hő-, hang- és csapadékvíz elleni szigetelése (cca. 1.100 m2),  

• lapostető tartószerkezeti előkészítése napelem rendszer telepítése céljából,  

• az épület meglévő hűtő-fűtő klíma rendszerének korszerűsítése, kültéri egységek 

központosítása,  

• az épület villamos hálózatának teljes átépítése kapcsolódva a klíma rendszer korszerűsítési 

munkálataihoz.  

- A fentiekben említett intézkedések keretében vizsgálták az Önkormányzati Szociális Szolgálat által 

üzemeltetett, a Hunyadi János utcában lévő Időseket Ellátó Telephely épületének energiahatékonyági 

fejlesztési lehetőségeit, mely során megállapítást nyert, hogy önerőből jelenleg csak a két épületrész 

külső nyílászáró csere és hőszigetelési energetikai fejlesztését tudják minél gyorsabban megoldani. 

- 2018-ban elvégezték az Alkotmány út 56. szám alatti, sokáig használaton kívüli, majd 

intézményműködtető műhelyként üzemelő, önkormányzati épület teljes kiürítését követően annak 

óvoda céljára történő teljes belső felújítását, tetőhéjazat cseréjét. Ekkor sajnos elmaradt az épület 

külső homlokzati energetikai fejlesztése, azonban ez évben sort kívánnak keríteni a Meseliget óvoda 

külső hőszigetelési munkálataira is. 

A fenti beruházások megvalósulásuk esetén kiadási megtakarításokat eredményeznek, amik a jelenleg 

ismert energiaárak ismeretében a törlesztésre is részben fedezetet nyújthatnak, illetve a közvilágítási 

rendszer korszerűsítése esetében költségnövekedés nélkül fogják tudni biztosítani a város jóval nagyobb 

hatásfokú közvilágítását. 

Kiemelte, hogy a költségvetés elfogadását követően a közvilágítás korszerűsítésének első üteme 

haladéktalanul elkezdődik. Erre a számszaki adatok önerőt biztosítanak.  

A 2023. évi költségvetés előkészületei 2022 novemberében kezdődtek el. A korai tervszámokat is szigorú 

előírások, megkötések alapján kérték be. A beérkezett, működéshez szükséges tervszámok alapján a 

költségvetés jelentős hiányt mutatott. A kiadási igények és a bevételi lehetőségek között mintegy 900 M Ft 

különbözet volt. A számszaki adatok felülvizsgálata során túlzó igényeket nem találtak. Az intézmények és 

a gazdasági társaságok is jelezték, hogy a számok mögött csak a minimális működést biztosító forrásigény 

van, a tartalékok az elmúlt időszakban felhasználásra kerültek, elfogytak. Az eszközök amortizálódtak, 

számuk a kritikus mértékhez közelít. Az elmaradt beruházások is éreztetik hatásukat. Kivétel nélkül minden 

intézmény jelezte, hogy a tervezetből visszalépni felelősséggel nem tud, az mindenképpen a jelenleg 

ellátott feladatok színvonalának további csökkenését vonja maga után. Felhívta a figyelmet arra is, hogy 

jelenleg a sportlétesítményekben kizárólag temperáló fűtés van, és valamennyi intézményben szigorú 

intézkedések történtek az energiaárak elszabadulása miatt. 

A költségvetés számszaki adatai tartalmazzák az együttes bizottsági ülésen a bizottságok által tartalmazott 

módosításokat. Tehát azokat a módosító javaslatokat, amelyeket minden bizottság elfogadott, befogadta. 

2022. évben szinte csak pályázatokhoz kapcsolódó, másra nem használható maradvánnyal számolhattak. 

2023. évben a 2022-ben haladéktalanul meghozott döntések hatására jelentős, működésre is felhasználható 

maradvány keletkezett. Természetesen ennek ára volt, számos fájó intézkedést kellett hozni annak 

érdekében, hogy a 2023. évben további megszorításokat ne kelljen bevezetni. Sajnos szinten tartásról sem 

beszélhetnek, hiszen az uszoda újra nyitásával nem számol a rendelet, és pl. a közüzemi díjak tervezése is 

az elrendelt csökkentett üzemmódban történt. Pozitívumként elmondható, hogy ebben a nehéz helyzetben 

intézmények összevonására, bezárására nem került sor. Egyedül a polgármesteri hivatal köztisztviselőinek 

munkavégzése szorult le egy szintre, illetve a művelődési központ átmenetileg felszabadított irodáiba.  

A költségvetés egyensúlyának megteremtéséhez hozzájárult, hogy az önkormányzat 168.997 E Ft összegű 

energia-áremelés miatti támogatásban részesült. Ugyanakkor a szolidaritási adó befizetési kötelezettség az 

előterjesztésben már említett emelkedő adóbevétel miatt körülbelül ugyanekkora összeggel növeli meg 

kiadásaikat.   

A költségvetési rendeletben megfogalmazott feladatok teljesíthetőségének feltétele a bevételek 

maradéktalan teljesülése. A rendelkezésre álló tartalékok minimálisak, csak akkor célszerű azokat 

felszabadítani, ha a bevételek teljesíthetősége biztonságosnak látszik. Tartalék képzésével minimális 

lehetőséget teremtettek arra, hogy reagálni tudjanak olyan nem látható eseményekre is, amelyek negatív 

irányba fordíthatják a költségvetést. 

Az idei évi költségvetés sem nélkülözi a szigorú, felelősségteljes, tudatos gazdálkodást. 
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Kontschán Flórián Jenő PB elnök/települési képviselő elmondta, hogy a Pénzügyi Bizottság megtárgyalta 

az önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló rendelettervezetet és azt a képviselő-testület számára 

elfogadásra javasolja. 

 

Papp Péter Attila települési képviselő megkérdezte, ha polgármester úr nem tervezi főállású 

alpolgármester jelölését, akkor költségvetési szempontból nem gyakorlatiasabb-e, ha az ő 

összjavadalmazását az általános tartalékba helyeznék? 

 

Bársony Éva osztályvezető jelezte, 9.215 E Ft-tal nőhet az általános tartalék az alpolgármester 

juttatásainak csökkentésével.  

 

Lazók Zoltán polgármester jelezte, ezt a módosító javaslatot előterjesztőként befogadja. Tehát a 

költségvetésben az alpolgármester juttatásai sorról ezt az összeget leveszik és átteszik az általános tartalék 

sorra. 

 

Papp Péter Attila települési képviselő reményét fejezte ki, hogy a városi televízió az újrakezdés után 

figyeli a hozzászólásokat, illetve a szerkesztők is résen vannak. Ugyanis néhány véleményt fogalmazna 

meg az elfogadandó költségvetésről. Azért említette a helyi médiát, ugyanis eléggé fura a meglátásuk. A 

Polgári Frakció véleményét a hétfői adásban Kontschán Jenő elnök úrtól kérdezték meg. Nem tudja, hogy 

ki szerkeszt, hogy szerkeszt, de minden lehet mondani csak azt nem, hogy nincs véleményük a helyi 

munkáról. Reméli, hogy a szerkesztőknek van annyi gyakorlati tapasztalatuk most már ennyi év után, hogy 

le tudják vonni a konzekvenciát és meg tudják különböztetni az ellenzéki véleményeket a város vezetőitől. 

Többször elmondta, hogy a tavalyi óriási megszorítások ellenére ez egy stabil, tartható költségvetés, bár 

telis-tele van negatívumokkal. Véleménye szerint a helyi adó kivetése után bőven beleférne a közvilágítás 

visszakapcsolása. Ha a döntéshozók kivetnek egy új adónemet és a lakosságtól elvárják, hogy a helyi 

szolgáltatásokhoz járuljanak hozzá, akkor a helyi szolgáltatásokat illene valamilyen szinten emelni is. 

Egyébként talán egy két hónapos intervallumról lenne szó, hiszen utána saját erőből elkezdik a 

közvilágítási lámpatestek felújítását, folyamatosan visszakapcsolják. Véleménye szerint van annyi tartalék 

ebben a költségvetésben, hogy ez a mindenkit felháborító döntésük megszüntetésre kerülhetne sokkal 

előbb, mint ahogy a felújítások befejeződnek. Ezt a javaslatot a többségnek megfontolásra ajánlotta. 

Nagyon felháborít mindenkit, senkinek nem tetszik, és tudnának ellene tenni, hiszen megvan ebben a 

költségvetésben ennek a háttere. A többi véleményét a bizottsági üléseken elmondta, azokat tartja is. 

További véleménye, hogy bármilyen is egy költségvetés, azt fogadják el, hiszen a nem elfogadott 

költségvetés rója a legnagyobb terhet a városra.  

 

Lazók Zoltán polgármester jelezte, cél az, hogy visszakapcsolják az idén - lehetőleg szeptemberig - az 

összes kikapcsolt közvilágítási lámpát. 

 

Szanyi Gábor VFKB elnök/települési képviselő elmondta, a bevezetőben hallották, hogy a városi uszoda 

és strand üzemeltetését nem tervezik ebben az évben, viszont a 2023-as költségvetésben talált egy 24 M 

872 E Ft-os sort ilyen címmel. 

 

Lazók Zoltán polgármester jelezte, ennyibe kerül most az üzemeltetés, szerződés keretében. Valamilyen 

szinten fűteni kell az uszodát, mert azt nem akarják, hogy tönkre menjen. Az OIH Zrt-től kapott pontos 

számokat. Plusz 140 M Ft-ba kerülne az, hogy az üzemeltetés energetikai része fedve legyen. És akkor még 

dolgozói bérekkel és egyébbel nem számoltak. 

A polgármesteri hivatal épületével is ugyanez a helyzet. Kb. 120 M Ft-ba kerülne, a mostani állapotában 

(hogy a földszinten van néhány iroda fűtve és az összes többi helyiség nincs) 30 M Ft a várható fűtési 

költség. 

 

Szanyi Gábor VFKB elnök/települési képviselő jelezte, talált ebben a költségvetésben több tételt, amit 

nem tud hova tenni: településüzemeltetési feladatok ellátása: 10.844 E Ft, egyéb üzemeltetési fenntartások, 

kiadások: 3.175 E Ft, egyéb városgazdálkodási feladatok: 7 M Ft.  

 

Lazók Zoltán polgármester jelezte, ez mind bizottsági ügy. 

 

Szanyi Gábor VFKB elnök/települési képviselő elmondta, a bizottsági ülést a városlakók nem látják, nem 

kapnak választ. Ezek elég nagy számok ahhoz, hogy legyenek megmagyarázva. Településüzemeltetési 

feladatok ellátása: 10.844 E Ft.  
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Bársony Éva osztályvezető elmondta, ezek a feladatok a város életében felmerülő bármely kiadást jelentik. 

Ehhez konkrét szerződés nem kapcsolódik. Mindig történik olyan, amit eseti megbízással kezelni kell 

(fűnyírás, illegális hulladék elvitele, nyáron a hőségriadó esetében a locsolás, stb.) 

 

Szanyi Gábor VFKB elnök/települési képviselő javasolta, ezt az összeget helyezzék át az általános 

tartalékba és ha majd alkalomadtán kell ezzel foglalkozni, akkor keresnek rá sort. 

A városi parkfenntartásnál lát egy majdnem 24%-os növekményt. 

 

Bársony Éva osztályvezető jelezte, a növekmények gyakorlatilag alacsonyabb rendű a szolgáltatást 

jelentenek. Például a minimálbér, a garantált bérminimum 20%-kal emelkedett, az üzemanyagárak 

emelkedése, a kapcsolódó kiadások mind emelték a szolgáltatást nyújtók költségeit, amit a megrendelőre 

hárítanak. Tehát egy-egy sornak a növekménye abszolút nem jelenti azt, hogy ott többlet-feladatellátás tud 

történni, hiszen jóval nagyobb a kapcsolódó kiadás. 

 

Szanyi Gábor VFKB elnök/települési képviselő elmondta, kivetették a kommunális adót, kb. 120 M Ft-os 

bevételre számítanak.  Talált olyan sorokat is, hogy sajtófotózás, honlap-üzemeltetés, közösségi média 

kiadása összesen kb. 8,5 M Ft. Lehet, hogy kellene némi korlátot szabni saját maguknak. Nem elköltve 

ezeket az összegeket erre, hanem általános tartalékba helyezni.  

Felvetette, szerepel egy sor bérleti díj néven 6.758 E Ft-tal. 

 

Bársony Éva osztályvezető elmondta, ez az ökölvívók terembérleti díja.  

 

Lazók Zoltán polgármester ismételten felhívta Szanyi Gábor úr figyelmét, hogy ezek mind elhangzanak 

bizottsági ülésen. 

 

Szanyi Gábor VFKB elnök/települési képviselő elmondta, nem emlékszik, hogy bizottsági ülésen ezek 

elhangzottak volna. Jelezte, Tudományos Technológiai Parkkal kapcsolatos feladatok címen szintén 

szerepel 7,2 M Ft a költségvetésben. Az általa felsorolt sorokat javasolta az általános tartalékba helyezni és 

később úgyis minden hónapban módosítják a költségvetést. Sok ilyen összeget talált, de mindenre csak az 

általános választ kapja. 

 

Papp Péter Attila települési képviselő kérdésére - Hányadik költségvetést fogadják el ebben az 

önkormányzati ciklusban? – Lazók Zoltán polgármester elmondta, a negyediket. 

Jelezte, értetlenkedve ül itt, ugyanis a Szanyi Gábor úr által az előbb felsorolt 20 sor mindig minden évben 

szerepelt Oroszlány város költségvetésében, de lehet, hogy a legtöbbje már 20 éve is szerepelt.  

Egyeztető szünetet is el tud fogadni, ha valaki a végszavazás előtt akarja a költségvetés alapjait felforgatni. 

Megismételte, bármilyen rossz is egy költségvetés, ha nem fogadják el, az a legrosszabb a város számára. 

 

Dr. File Beáta jegyző sajnálatát fejezte ki, hogy összevont bizottsági ülésen nem jöttek elő ezek a 

kérdések, mert részleteiben aprólékosabban is meg lehetett volna ezeket nézni. Az előirányzatok, sorok 

jelentős része mögött hatályos szerződés van. Tehát az idei évre vonatkozó szerződések pénzügyi fedezetét 

be kell emelni a költségvetésbe. Tehát ezeket a sorokat akkor lehet megszüntetni, ha a szerződések is 

megszűnnek. Általános tartalékból nem lehet kifizetni ezeket, külön előirányzatokat kell képezni. Ezek 

kötelező elemek. Vannak olyan esetek, amiket nem célszerű általános tartalékba helyezni. Példaként az 

egyéb városüzemeltetési feladatokat említette. Illegális hulladék elszállítására úgy tudnak megrendelést 

adni, ha van mögötte pénzügyi fedezet. Amennyiben általános tartalékba kerül ez az összeg, akkor minden 

esetben a képviselő-testület elé hozni ezt a döntést. Így nagyon körülményes és nehézkes lenne ez a 

munkálat. Ez egy induló költségvetést, az előző évek tapasztalata, milyen rendkívüli kérések, igények 

szoktak jönni. 

 

Vargáné Vojnár Katalin települési képviselő elmondta, az összevont bizottsági ülésen felmerült egy téma, 

és sok kérdés nyitva maradt. Ez a téma a foci, a futballpálya, illetve a telekvásárlás. A tao-hozzájárulás 

felhasználásával valósulna meg, az is látszik, hogy 5 éve nem sikerült ezt a forrást felhasználni, és most 

lehetőség volt további meghosszabbításra. Eltétlenkedett évek vannak mögöttük és mennyit ért az a pénz és 

most mennyit ér és milyen helyzetben vannak, ennek fényében ezek a jelzők még igazabbak lehetnek. 

Elkötelezett futballrajongó, de mégis azt gondolja, hogy érdekes helyzet alakult ki. Látnak-e arra esélyt, 

hogy ez egyáltalán megvalósul? 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, ezt az összeg átrakta a tartalékba, mert ez egy egyedi döntést 

igényel. Ha létrejön a megállapodás, akkor visszatérnek rá. A kritika jogos. A futballkoncepció 

alátámasztja azt, hogy van valamekkora jövője ennek és el fogják dönteni, hogy megcsinálják, vagy nem. 
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Szanyi Gábor VFKB elnök/települési képviselő jelezte, bizottsági ülésen is megpróbálta felhozni az alábbi 

témát. Az utóbbi években elvoltak a képviselői keret nélkül. 2023-as költségvetésben ez 18 M Ft-tal 

szerepel. Kérte, hogy a képviselők tanúsítsanak önmérsékletet. Az összevont ülésen ennek a javaslatnak 

vegyes volt a fogadtatása. 

 

Lazók Zoltán polgármester jelezte, azért nem is fogadta be ezt a javaslatot. 

 

Rajnai Gábor alpolgármester az önmérsékletet tanúsító megjegyzésre reagált. Ez a 1,5 M Ft, amit a 

költségvetés tartalmaz, ez nem a képviselőké, hanem a képviselők által meghatározott feladatok 

végrehajtására van, amit az elmúlt időszakban mindenki korrektül használt fel, amikor erre lehetőség volt. 

Sőt összefogtak a képviselők egy-egy cél megvalósítására, ami a saját lakókörnyezetükbe szükségessé vált. 

Ezt a módosító javaslatot nem fogja megszavazni.  

 

Szanyi Gábor VFKB elnök/települési képviselő jelezte, nem állította azt, hogy ez az összeg a saját 

zsebükbe vándorol. Tisztában van vele, hogy ez a képviselői keret mire való. Úgy gondolja, hogy ebben a 

költségvetési évben 18 M Ft nem kevés összeg. Ha általános tartalékba kerül, akkor is valószínűleg a város 

javára fordítják és nem magáncélokra. 

 

Papp Péter Attila települési képviselő felhívta a figyelmet arra, ne keverjék a szezont a fazonnal és a tv 

előtt ülőket sem. A képviselői keret mindenkor az adott képviselő körzetének a saját szépítését, fejlesztését 

szolgálja. Egyszerűbb a kivitelezés, mert nem kell 12 ember döntése, hanem a képviselők eldöntik, hogy 

mire költik és úgyis visszakerül a képviselő-testület elé, hogy ki mire költötte ezt a keretét. Ebből soha nem 

volt gond az elmúlt években, mindenki felelősségteljesen és talán időnként még jobban költötte el, mintha 

együttesen döntöttek volna róla. Támogatta ennek a keretnek az újbóli visszahelyezését a költségvetésbe. 

Természetesen a költségvetés rossz passzban lesz és van megmaradó keret, akkor azt visszateszik a 

közösbe, ahogyan erre már volt példa. 

 

Lazók Zoltán polgármester a vitát lezárta. 

 

Módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak a helyben befogadott módosítással együtt a 

rendelettervezet elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület nyílt szavazással, 10 fő települési képviselő részvételével, 7 igen szavazattal és 3 

tartózkodással a rendelettervezetet elfogadta és megalkotta  

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

3/2023. (II. 15.) önkormányzati rendeletét 

Oroszlány Város Önkormányzatának 2023. évi költségvetéséről 

 

Lazók Zoltán polgármester kérte, szavazzanak az előterjesztés határozati javaslatának elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 10 fő települési képviselő 

részvételével, 7 igen szavazattal és 3 tartózkodással elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

10/2023. (II. 15.) határozata 

a 2023. évi igazgatási szünetről 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete a közszolgálati tisztségviselőkről szóló 2011. évi 

CXCIX. törvény 232. § (3) bekezdése alapján az Oroszlányi Közös Önkormányzati Hivatalban igazgatási 

szünetet rendel el 2023. december 27. napjától 2024. január 02. napjáig. 

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2023. február 17. 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző 
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3. NAPIRENDI PONT: Kérdés, interpelláció 

 

Lazók Zoltán polgármester tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a Mi Hazánk Mozgalom képviselője 

oroszlány város lakói aláírással levélben fordult hozzá, hogy ne szerepeltesse a helyi adóbevételeket a 

költségvetési sorokon. A levél nem ad arra tanácsot, hogy ha ezt a költségvetési forrást kiveszik, akkor 

milyen feladatokat szüntessenek meg. Tájékoztatta Szabó György urat, akitől érkezett a levél, hogy az 

adórendeletet év közben nem módosíthatják, azt törvény tiltja. Ugyanakkor a képviselő-testület minden év 

októberében-novemberében felülvizsgálja az adórendeletet. Erre 2023-ban is sor fog kerülni és akkor egy 

érdemi vitában eldönthetik a meglévő helyi adók sorsát. 

 

Papp Péter Attila települési képviselő a Mi Hazánk Mozgalom levelére reagálva elmondta, ő maga 

személy szerint, és a Polgári Frakció is egyetért a levélbeli kéréssel, csakhogy adót majd év végén lehet 

módosítani. Tehát ezzel most nincs dolguk. Törvényeket nem léphetnek át. 

Nyílt színen gratulált a frakció nevében, ugyanis a tavalyi teljesítménye alapján a megye női sportolója 

Szalai Lili súlyemelő lett. Visszaköszön a néhány héttel ezelőtti vita is, és a többség helyesen szavazott, 

ugyanis a tavalyi évi teljesítménye alapján a vármegye legjobb férfi csapata az OSE Lions lett. Véleménye 

szerint Szalai Lili, illetve a kosárlabda csapat valóban nagyon jó hírét vitte tavaly a városnak. 

Többször jelezte és már többször beszéltek a közvilágításról. Jelezte, korom sötét van az alábbi helyeken: a 

Borbálán a Nagy László utcában, a Miskóréti kanyarban, a városban a Városkapunál a Huber ház előtti 

téren és utcában, továbbá az óvoda-gyógyszertár-régi Spar közötti közterületen. Kérte, az illetékesek 

nézzék meg és orvosolják. Biztos van több olyan pont a városban, ahol a lakók úgy érzik, hogy nem elég a 

közvilágítás, de az általa felsorolt 4 helyen semmi közvilágítás nincs.  

 

További kérdés, hozzászólás nem volt, Lazók Zoltán polgármester megköszönte képviselőtársainak a mai 

munkát, a jelenlévőknek és a televízió nézőinek a figyelmét, a képviselő-testület nyilvános ülését 16 óra 48 

perckor bezárta. 

 

 

k.m.f. 

 

 

 

 Lazók Zoltán Dr. File Beáta 

 polgármester jegyző 


